
MIP, one of the top 100 ports of the World, is in the leading position in Turkey.

MERSİN LİMANI BÜYÜYOR,
ROTALAR YENİDEN ÇİZİLİYOR

MERSIN PORT CONTINUES TO 
EXPAND, REDRAWING ROUTES

Dünyanın en büyük 100 limanından biri olan MIP, Türkiye'de lider konumdadır. 
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MERSİN’de 30 Ağustos Zafer Bayramı, 
Cumhuriyet Meydanı’nda düzenlenen 
törende coşku içerisinde kutlandı.
30 Ağustos Zafer Bayramı’nın 102’nci yıl dönümü nedeniyle Cumhuriyet 
Meydanı’nda tören gerçekleştirildi. Törene, Vali Ali Hamza Pehlivan, Tu-
ğamiral Aziz Bakıoğlu, Büyükşehir Belediye Başkanı Vahap Seçer, millet-
vekilleri, askeri erkan, gaziler, sivil toplum kuruluşlarının temsilcileri ve 
öğrenciler katıldı. Törende, Vali Pehlivan, Tuğamiral Bakıoğlu ve Başkan 
Seçer’in Atatürk büstüne çelenk sunumlarının ardından saygı duruşu ve 
İstiklal Marşı eşliğinde Türk bayrağı göndere çekildi. 4'te

Mersin’de 30 Ağustos Zafer Bayramı coşkuyla kutlandı

TÜRKİYE’NİN 58’İNCİ HAVALİMANI! 
ÇUKUROVA ULUSLARARASI HAVALİMANI AÇILDI

Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan, Mersin’in 
Tarsus ilçesinde yapımı 
tamamlanan Çukurova 
Uluslararası Havalima-
nı’nın açılışını yaptı. Türki-
ye’nin 58. havalimanı ola-
cak Çukurova Havaliman 
bugün Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katılımıyla hizmete açıl-
dı. Çukurova Havalima-
nı, yaklaşık 244,5 mil-
yon euro yatırım bedeliyle 
yap-işlet-devret modeliy-
le inşa edildi. Havalima-
nının 25 yıl içerisinde 297 

milyon 100 bin euro kira 
geliri sağlaması bekleni-
yor. 8 milyon yolcu kapa-
sitesine sahip olan hava-
limanı, Adana ve Mersin 
başta olmak üzere Çu-
kurova bölgesine hizmet 
edecek. 800 hektarlık 
alan üzerine kurulan ve 
3 bin 500 metre uzunlu-
ğundaki CAT-II standart-
larında piste sahip olan 
havalimanı, Türkiye’nin en 
önemli havacılık yatırım-
larından biri olarak değer-
lendiriliyor. 3'te

“YAŞAMI SAHİPLEN, DESTEK BÜYÜKŞEHİR’DEN”
Mersin Büyükşehir’den Can Dostlar için kampanya

Mersin Büyükşehir Belediye 
Başkanı Vahap Seçer, sokak 
hayvanlarının yaşatılması için 
hazırlanan ‘Yaşamı sahiplen, 
destek Büyükşehir’den’ kam-
panyasına ilişkin basın toplan-
tısı düzenledi. 
Türkiye’nin gündemine otu-
ran ve sokak hayvanlarının 
‘uyutulma’ adı altında öldü-
rülmesine zemin hazırlayan 
‘Sokak Hayvanları Yasası’ 
karşısında, yaşamı sahiplen-
mek ve sokak hayvanlarını 
yaşatmak için Büyükşehir ola-
rak uzun süredir bir çalışma 
gerçekleştirdiklerini aktaran 
Başkan Seçer; yapılan çalış-
maların kentin tüm paydaşla-
rıyla birlikte yürütülmesinin, 
hayvanların yaşatılması için 
son derece önemli olduğuna 
dikkat çekti. 6'da

Yenişehir Belediyesi bir haftada 
üç büyük projenin temelini attı
Mersin Yenişehir Belediyesi, 
geçtiğimiz hafta kütüphane ve 
taziyeevinden oluşan Emine 
Halil Aydemir Kültür Komp-
leksi, Bülent Celal İlkokulu ile 
Leyla Kürk Kent Kütüphanesi 
ve Sosyal Tesisleri projelerinin 

temelini attı. Yenişehir Belediye 
Başkanı Abdullah Özyiğit, Yeni-
şehirlilere verdikleri sözü yerine 
getirmenin mutluluğunu yaşa-
dıklarını ve kentin gelişimi için 
çalışmaya devam edeceklerini 
söyledi. 2'de

Başkan Tuncer, sahada 
devam eden çalışmaları 
yerinde inceledi
Mezitli Belediye Başkanı Ahmet Serkan Tuncer, 
Mezitli’de yaşayan vatandaşların konforu ve yaşam 
kalitesini artırmak amacıyla sahada sürdürülen alt-
yapı, üstyapı, çevre düzenlemesi çalışmalarını sa-
hada bizzat inceleyerek ilgili müdürlüklerden bilgi 
aldı. Mezitli Belediyesi olarak, vatandaşların mem-
nuniyetini ve şehrin kalkınmasını sağlamak adına 
çalışmaların aralıksız sürdürüldüğünü dile getiren 
Başkan Tuncer, “Mezitli’nin daha yaşanabilir bir 
kent haline gelmesi için çaba göstermeye devam 
edeceğiz” dedi. 3'te

Akdeniz Belediyesi’nin, ‘Bağlarbaşı Karası’ olarak 
bilinen, Türkiye’de en erken hasat edilen siyah inci-
rini tanıtıp marka değerini arttırmak hedefiyle ilk 
kez düzenlediği “1’inci Bağlarbaşı İncir Festivali” 
büyük bir coşku ve yoğun katılım altında gerçek-
leşti. Türkiye’de, en erken hasadın yapıldığı, incir 
üretimi ve ihracatında önde gelen Bağlarbaşı Ma-
hallesi’nde düzenlenen “Akdeniz Belediyesi 1’inci 
Bağlarbaşı İncir Festivali” görkemli bir organizas-
yonla gerçekleşti. 3'te

Akdeniz’in ilk incir festivali 
7’den 70’e büyük bir coşku 
ve katılımla gerçekleşti
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Mersin’de son günlerde sık sık 
tahribat ve yapılaşma ile gün-
deme gelen Mamure Kalesi ve 
Anemurium Antik Kenti’nde 
incelemelerde bulunan Vali 
Pehlivan, antik kentin UNES-
CO Dünya Kültür Mirası Geçi-
ci Listesine dahil edilmek üze-
re başvurusunun yapılacağını 
anımsattı.
Mersin Valisi Ali Hamza Peh-
livan, Anamur’da eşi Yıldız 
Pehlivan ve çocukları ile bir-
likte Akdeniz kıyı şeridinde 
günümüze oldukça sağlam bir 
şekilde ulaşabilmiş Türk kale-
lerinden biri olarak, yüksek ka-
yalıklar ve düzlükler üzerinde, 
birçok Anadolu kalesi gibi antik 
temeller üzerine inşa edilmiş, 
2012 yılında UNESCO Kültür 
Mirası Geçici Listesine dahil 
edilmiş olan Mamure Kalesi’ni 
ziyaret etti, incelemelerde bu-
lundu.
Vali Pehlivan’a ziyaretlerin-
de; Anamur Kaymakamı Bilal 
Bozdemir de ailesiyle ve Müze 
Müdürü birlikte eşlik etti.
 

TARİHİ KALE
Mamure Kalesi 39 kulesi, su 
sarnıçları, camisi ve dışında ha-
mamı bulunan, etrafı 10 metre 
genişliğinde savunma amaçlı 

hendekle çevrili olan kaleyi, 
Karamanoğlu Mahmut Bey 
(1300-1308) ordusuyla düşmanı 
bozguna uğratıp, ele geçirmiş, 
içinde bir cami yapmış ve kale-
yi mamur edip, adını Mamuriye 
koydu. 16'ncı yüzyıl ortaların-
da ve 18'inci yüzyıl sonlarında 
yeniden onarım görmüştür. Son 
olarak Vakıflar Genel Müdürlü-
ğü’nce 1960’lı yıllarda onarım 
ve restorasyonu yapıldı.
İçinde yer alan ve 16.yy. Os-
manlı mimarisinin klasik öğele-
rini taşıyan caminin ilk yapılışı 
Karamanoğulları dönemine ait-
tir. Cami, 2021 yılında Mersin 
Valiliği Yatırım İzleme ve Ko-
ordinasyon Başkanlığı tarafın-
dan yapıldı.
 

UNESCO’YU BEKLİYOR
Vali Pehlivan, daha sonra Ören 
Mahallesi sınırları içerisinde 
yer alan, MÖ. 4’üncü yüzyıl-

larda kurulduğu tahmin edilen 
ve tarih boyunca birçok mede-
niyete ev sahipliği yapmış olan 
Anemurium Antik Kenti’nde 
devam eden kazı ve restorasyon 
çalışmalarını da inceledi.
Vali Pehlivan, geçtiğimiz ay-
larda UNESCO Dünya Kültür 
Mirası Geçici Listesine dahil 
edilmek üzere başvurusunun 
yapılacağını duyurduğu Ane-
murium Antik Kenti’nde yürü-
tülen çalışmalar hakkında Kazı 
Başkanı ve Selçuk Üniversite-
si Arkeoloji Bölümü Öğretim 
Üyesi Prof. Dr. Mehmet Teko-
cak’tan bilgiler aldı.
Vali Pehlivan antik kentte res-
torasyonu tamamlanan Merkez 
A Yapısı, Eski Taş Ev, Küçük 
Hamam ve Odeon Yapısı’nın 
yanı sıra kazı çalışmaları de-
vam eden Liman Hamamı’nda 
incelemelerde bulundu.
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Uluslararası Çukurova Havalimanı nihayet açıldı.
Güzel bir ata sözümüz vardır.
“ Geç olsun ama güç olmasın” 
Uluslararası Çukurova hava limanı biraz geç oldu 
ama  umarım güçlükle karşılaşmaz.
Adana Şakir Paşa hava alanının kapatılmasıyla 
birlikte Adanalı siyasiler başta olmak üzere tüm 
sivil toplum kuruluşları neredeyse ayağa kalkarak 
hava alanlarının kapatılmamasını savunuyorlar.
Madem Adana Şakir Paşa hava alanı kapatılacak-
tı, neden birkaç yıl önce yeniden yapılandırıldı.
Şakir Paşa hava alanına harcanan kaynaklar 
yapımı yıllar süren Uluslararası Çukurova hava 
limanına aktarılsaydı belki daha önce hizmete 
girebilirdi.
Adana kamuoyunda hava alanı tartışması biterdi.
Yani Adanalılar  Uluslararası Çukurova Havali-
manını halen kabullenmiş değiller.
Açılan hava limanı Mersin sınırları içinde ama 
Adana’ya daha yakın.
Üstelik Mersin adını taşımıyor.
Uluslararası Çukurova Havalimanı.
Çukurova denince ilk akla Adana ili gelir.
Bana göre Adanalılar boşuna  kafa karıştırıyorlar.
Artık Adana Mersin çekişmesi bir tarafa bırakıl-
malı.
Adana ve Mersin her ne kadar idari yapıda ayrı il 
olsa dahi coğrafi olarak düşündüğümüzde yakın-
da hava limanında olduğu  gibi metropolitan bir 
yapıya bürünecek.
Yani Çukurova metropolitan kent ismini alacak.
Bunun örnekleri dünyanın bir çok yerinde var.
 Mersin temsilciliğini yaptığım Cumhuriyet Ga-
zetesi adına  Ekonomi Bakanı Zafer Çağlayan’ı 
takip etmek için Tokyo’ya gitmiştik.
Japonya’nın başkenti Tokyo 23 özerk belediyeden 
oluşan 38 milyon nüfusuyla dünyanın en kalaba-
lık bir metropolitan kenti.
Orada yaşayan insanlar bu yapıdan şikayetçi de-
ğiller. Aksine ortak projelerle dünya ekonomisine 
yön veriyorlar.
Çukurova metropolitan kentini  oluşturacak Ada-
na,Mersin ve Osmaniye illerinin nüfusunun topla-
mı 4 milyon 770 bin.
Uluslararası Çukurova Havalimanı şu an için 
yolcu trafiğine açıldı.
Havalimanının Lojistik alanları da tamamlandığı 
zaman bu bölgenin hızlı bir şekilde kalkınmasına 
büyük katkı sağlayacak.
Bu hava limanının başka bir özelliği de kara ve 
demir yolu bağlantısıyla güçlendirilmiş olmasıdır.
Yeni açılan Uluslararası Çukurova  Havalimanı  
sadece Adana ve Mersin illerine hizmet verme-
yecek.
Özellikle lojistik açıdan değerlendirildiğinde  
çevresindeki  Kayseri,Konya,Niğde ,Kahraman-
maraş ve Gaziantep gibi bir çok ile de hizmet 
verecek.
Bu nedenle artık kısır il çekişmesini bir tarafa bı-
rakarak ülke ekonomisine katkı sağlayacak proje-
lerde bu iki il yöneticileri başta olmak üzere sivil 
toplum örgütleri birlikte hareket etmek zorunda.
Özellikle Büyükşehir Beleldiyeleri ve Ticaret ve 
sanayi Odaları birlikte projeler üreterek Çukurova 
metropolitan kentinin temelini atmaları gerektiği-
ni düşünüyorum.
Hükümet yıllar önce Adana ve Mersin’in ekono-
mik dinamiklerinin içinde yer aldığı Çukurova 
Kalkınma Ajansını kurarak ilk adımlarını attı.
Artık bundan sonra görev Adana ve Mersin İlleri-
nin siyasileri ve sivil toplum örgütlerine düşüyor.

Çukurova 
Havalimanı

Mersin Yenişehir Belediyesi, 
geçtiğimiz hafta kütüphane ve 
taziyeevinden oluşan Emine 
Halil Aydemir Kültür Komp-
leksi, Bülent Celal İlkokulu ile 
Leyla Kürk Kent Kütüphanesi 
ve Sosyal Tesisleri projelerinin 
temelini attı. Yenişehir Beledi-
ye Başkanı Abdullah Özyiğit, 
Yenişehirlilere verdikleri sözü 
yerine getirmenin mutluluğunu 
yaşadıklarını ve kentin gelişimi 
için çalışmaya devam edecekle-
rini söyledi.
Eğitim, kültür ve sosyal alan-
larda attığı adımlarla, Yenişe-
hir’i Türkiye’nin en önde gelen 
ilçelerinden biri haline getir-
meyi hedefleyen Yenişehir Be-
lediyesi, halkın ihtiyaçlarını ön 
planda tutarak kalıcı çözümler 
üretiyor.  Yenişehir Belediye 
Başkanı Abdullah Özyiğit’in 
önderliğinde hayata geçirilen 
projeler, Yenişehir’in gelişimi-
ni hızlandırırken aynı zamanda 
vatandaşların yaşam kalitesini 
de artırıyor.  Kapsamlı projeler 
kentin geleceğini şekillendiri-
yor ve gelişimin kilometre taş-
larını oluşturuyor.

Erişilebilir kütüphaneler 
ve ders çalışma alanları 

oluşturuluyor
Yenişehir Belediyesi, bir haf-
talık süreçte iki mahallede üç 
büyük projenin temelini attı. İlk 
olarak kütüphane ve taziyeevin-
den oluşan Yenişehir Belediyesi 
Emine-Halil Aydemir Kültür 
Kompleksi’nin temeli atldı. Eğ-
riçam Mahallesi’nde yer alan 
kompleks konumu itibariyle 

Akkent ve Batıkent mahalle-
sinden yaşayan vatandaşlara da 
hitap edecek. Proje daha önce 
Menteş Mahallesi’nde inşa edi-
lerek, hizmete açılan Yenişehir 
Belediyesi Kerimoğlu Kültür 
Kompleksi’nin devamı niteli-
ği taşıyor. Yenişehir Belediye 
Başkanı Abdullah Özyiğit, içe-
risinde ders çalışma alanlarının 
da olduğu erişilebilir kütüpha-
neleri kentin her noktasına yay-
mayı hedeflediklerini ifade etti. 
Birçok çocuğun evinde ders 
çalışma ortamı bulunmadığına 
dikkat çeken Başkan Özyiğit, 
bu projeleri eğitimde fırsat eşit-
sizliğini ortadan kaldırmanın 
bir adımı olarak nitelendirdi.

BETEM’deki eğitimin modeli 
ilkokul seviyesine taşınıyor

Kültür kompleksi projesinin 
ardından Fuat Morel Mahalle-
si’nde Yenişehir Belediyesi Bü-
lent Celal Oktay İlkokulu’nun 
temeli atıldı. 320 öğrenci kapa-
siteli ilkokulda, Yenişehir Be-
lediyesi tarafından Türkiye’de 
bir ilk olarak hayata geçirilen 
Beceri Temelli Eğitim Mer-

kezi(BETEM)’nde çocukların 
potansiyellerinin ortaya çıka-
rıldığı eğitim modeli de uygu-
lanacak. 2025 yılında öğrenci 
alımına başlayacakları ilkokul 
ilgili konuşan Yenişehir Bele-
diye Başkanı Abdullah Özyiğit, 
başlattıkları eğitim modelinin 
çocukların bilgiyi nasıl kullana-
caklarını, sorunları nasıl çöze-
ceklerini ve yaratıcı düşünmeyi 
nasıl geliştireceklerini öğreten 
bir yaklaşımı içerdiğini söyledi.  

BETEM’deki eğitimin mode-
lini ilkokul seviyesine de taşı-
yacaklarını kaydeden Başkan 
Özyiğit, çocukların var olan 
potansiyelini ortaya çıkararak,  
onları yarının dünyasında söz 
sahibi olacak bireyler olarak ye-
tişmelerini hedeflediklerini dile 
getirdi.

Kentin en büyük kütüphanesi 
ile Mersin ilk çocuk 

kütüphanesi ve oyuncak 
müzesi kurulacak

Mersin’in en yoğun caddele-
rinden biri olan Gazi Mustafa 
Kemal Bulvarı üzerinde temeli 
atılan ve 6 ay içerisinde hizme-
te açılması hedeflenen proje ise 
büyük halk kütüphanesi, oyun-
cak müzesi ve çocuk kütüpha-
nesinden oluşuyor. Yenişehir 
Belediyesi Leyla Kürk Kent 
Kütüphanesi ve Sosyal Tesisleri 
adını taşıyan proje ile kentin en 
büyük kütüphanesi, Mersin’in 
ilk çocuk kütüphanesi ve oyun-

cak müzesi kurulacak. Başkan 
Abdullah Özyiğit, kütüphane-
de yer alacak kafeteryada 25 
yıl boyunca çay, su ve çorbanın 
vatandaşlar için ücretsiz olaca-
ğını söyledi. Özyiğit, oyuncak 
müzesini sanatçı Sunay Akın 
ile birlikte oluşturacaklarını da 
ekledi.  

“Projelere yapılan bağışlar 
iyi belediyecilik anlayışına 

duyulan güvenin bir parçası”
Yenişehir Belediyesi üç büyük 
projeyi de hayırsever vatandaş-
ların destekleriyle inşa ediyor. 
Başkan Özyiğit, bağışçılara 
Yenişehir halkı adına teşekkür 
ederek, kentte oluşturdukları 
dayanışmacı belediyecilik anla-
yışına dikkat çekti. Bu bağışla-
rın iyi belediyecilik anlayışına 
duyulan güvenin bir parçası ol-
duğunu ifade eden Özyiğit, pro-
jelerin Yenişehir’e ve Mersin’e 
hayırlı olmasını diledi.

YENİŞEHİR BELEDİYESİ BİR HAFTADA 
ÜÇ BÜYÜK PROJENİN TEMELİNİ ATTI

Şehir Tiyatrosu, Mimar Si-
nan'ın yaşam hikayesini konu 
alan "Ben Mimar Sinan" adlı 
oyunu, Tarsus 1 Nolu T Tipi 
Kapalı Ceza İnfaz Kurumu’nda 
sahneledi. Mersin Büyükşehir 
Belediyesi Kültür ve Sosyal İş-
ler Daire Başkanlığı’na bağlı 
Şehir Tiyatrosu, Ben Mimar 
Sinan oyununu, izleyicilerle bu-
luşturmaya devam ediyor. Şehir 
Tiyatrosu bu kapsamda, Tarsus 
1 Nolu T Tipi Kapalı Ceza İnfaz 
Kurumu’nda sahne aldı. Yaptığı 
eserlerle dünya tarihine adını 
yazdıran Mimar Sinan’ın ya-
şam hikayesini konu alan oyun, 
izleyenlerden ve cezaevi yöne-
ticilerinden tam not aldı. Tur-
gut Özakman’ın kaleme aldığı, 
proje sorumluluğunu Mersin 

Büyükşehir Belediyesi Şehir Ti-
yatrosu sanatçılarından Güvenç 
Gümüş’ün üstlendiği, Mimar 
Sinan karakterini Şehir Tiyatro-
su oyuncularından Mahir Okde-
mir’in canlandırdığı, sanatçılar 
Ersen Ocak, Anıl Tunç Karaer-
sal ve Berkin Özuyanık’ın çeşitli 
karakterleri seslendirdiği oyun, 
izleyenlerden beğenisini top-
ladı. Oyunda, Mimar Sinan’ın 
doğumundan ölümüne kadar 
geçen sürede yaşadığı önemli 
olaylar, kazandırdığı eserler ve 
‘Koca Sinan’ olma yolundaki 
serüveni, didaktik ve belgesel 
bir dille seyirciye aktarılıyor. 
Oyunun, önümüzdeki süreçte 
de seyirciyle buluşmaya devam 
edeceği bildirildi.

"Ben Mimar Sinan" 
oyunu sahnelendi

Vali Pehlivan  Antik Kentlerde 
incelemelerde bulundu

Tasarımcısı Tarık Rasim Nomer: “Atık malzemeleri estetik ve işlevsel ürünlere dönüştürüyoruz”

“Moda sektöründe sürdürülebilir bir yaklaşım benimsiyoruz”
The Junk Design Kurucusu ve 
Tasarımcısı Tarık Rasim Nomer, 
tır brandası, itfaiye hortumu ve 
emniyet kemeri gibi atık olarak 
görülen malzemelerin yeniden 
kullanılmasını sağlayarak çanta, 
cüzdan ve aksesuar ürettiklerini 
söyledi. Çevresel sürdürülebilir-
lik ve atık yönetimi konularında 
farkındalık yaratmak ve moda 
dünyasında yenilikçi çözümler 
sunmayı amaçladıklarını belirten 
Nomer, “İleri dönüşüm prensip-
lerine dayanarak, atık malzeme-
leri estetik ve işlevsel ürünlere 
dönüştürüyoruz. Bu sayede hem 
çevreye katkı sağlıyor hem de 

moda sektöründe sürdürülebilir 
bir yaklaşım benimsiyoruz” dedi. 
The Junk Design’in kuruluş hikâ-
yesinden bahseden Nomer, İtal-
ya’nın Milano kentinde tamam-
ladığı mimari eğitim sırasında, 
malzemelerin yeniden kullanımı 
ve sürdürülebilir tasarım konu-
larına olan ilgisinin giderek arttı-
ğını; tır brandası, itfaiye hortumu 
ve emniyet kemeri gibi genellikle 
atık olarak görülen malzeme-
leri kullanarak yüksek kaliteli, 
dayanıklı ve benzersiz çantalar 
tasarlamaya ve üretmeye başla-
dıklarını vurguladı. Nomer, “Her 
bir ürünümüz, üzerinde bulunan 

grafikler ve detaylar sayesinde 
tamamen benzersizdir. Bu saye-
de, hızlı moda akımına karşı du-
rarak, ürünlerimizin eskimeyen 
ve uzun ömürlü olmasını sağlıyo-
ruz.” diye konuştu.



25 Ağustos Ankara

Mustafa Kemal, silah arkadaşlarıyla son 
değerlendirmelerini yaptı.

Efendiler, bezginlik ve uyuşukluktan 
arınmış olarak gidiyoruz.

Sonsuz bir azim ve imanla dolu olarak 
yürüyoruz.

Bizim için yaşam ateşi gelecek nesiller 
için kurtuluş ümidi olan kutsal amacımı-
za boyun eğmeden yürüyeceğiz.

Allah’ın yardımıyla ne yapıp edip başa-
racağız.

Ölmüş gibi düşünsek bile bu vatan 
ölmez, zira dünyanın sırtı bu tabutu 
çekemez.

Planı hazırdı.

Afyon’un güneybatısından gönderilecek 
birliklerle düşmanın İzmir bağlantısı-
nı kesecek, Eskişehir’den gelen süvari 

birlikleriyle düşmanı çembere alıp yok 
edecekti.

Bu plan Hannibal’ın Romalıları dize 
getirirken uyguladığı plandı.

Silah arkadaşlarının yanından ayrılırken 
bir hayli yorgundu.

“Hücum haberini alınca hesap ediniz, 15 
gün sonra İzmir’deyiz“ dedi.

26 Ağustos Kocatepe

Herkes de tedirgin bir bekleyiş vardı.

“O” saati sordu.

Paşalar “Üç” dediler.

Sarışın bir kurda benziyordu ve mavi 
gözleri çakmak çakmaktı.

Yürüdü uçurumun başına kadar eğildi ve 
durdu.

Hücum emrini verdi.

“Ordular ilk hedefiniz Akdeniz’dir.”

Yunan siperleri kısa sürede dağıldı.

Zafer, 30 Ağustos Meydan Muharebesi 
ile kazanıldı.

Türk ordusu 9 Eylül’de İzmir’e girdi.

İzmir’e girmek sadece 14 gün sürmüştü.

Paşa yakın arkadaşlarına “Bir günle 
yanılmışım ama kusur bende değil düş-
manda” dedi.

Zafer,”Zafer Benimdir”diyebilenindir.

Başarı ise “Başaracağım” diye başlaya-
rak sonunda “Başardım” diyebilenindir.

Bu alıntı gibi binlerce kahramanlık 
anısını içinde barındıran büyük zaferin 
102’inci yıl dönümünü kutluyoruz.

Bu azim ve kararlılıkla mücadele eden 
tüm milletimizin 30 Ağustos Zafer Bay-
ramı Kutlu olsun.
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Zafer, Zafer 
Benimdir 

Diyebilenindir

Cumhurbaşkanı Recep Tay-
yip Erdoğan, Mersin’in Tar-
sus ilçesinde yapımı tamam-
lanan Çukurova Uluslararası 
Havalimanı’nın açılışını yap-
tı. Türkiye’nin 58. havalima-
nı olacak Çukurova Havali-
man bugün Cumhurbaşkanı 
Recep Tayyip Erdoğan’ın 
katılımıyla hizmete açıldı.

YAP-İŞLET-DEVRET 
MODELİYLE İNŞA 

EDİLDİ
Çukurova Havalimanı, yak-
laşık 244,5 milyon euro yatı-
rım bedeliyle yap-işlet-devret 
modeliyle inşa edildi. Hava-
limanının 25 yıl içerisinde 
297 milyon 100 bin euro kira 
geliri sağlaması bekleniyor. 

8 milyon yolcu kapasitesine 
sahip olan havalimanı, Ada-
na ve Mersin başta olmak 
üzere Çukurova bölgesine 
hizmet edecek. 800 hektarlık 
alan üzerine kurulan ve 3 bin 
500 metre uzunluğundaki 
CAT-II standartlarında piste 
sahip olan havalimanı, Tür-
kiye’nin en önemli havacılık 
yatırımlarından biri olarak 
değerlendiriliyor.

TÜRKİYE’NİN 
KARGODA İKİNCİ 

BÜYÜK HUBI OLACAK
Havalimanı, bölgenin turiz-
mine ve ticaretine önemli 
katkılar sağlayacak. Türki-
ye’nin kargoda ikinci büyük 
hubı ve Orta Doğu’ya açılan 

kapısı olması hedefleniyor. 
Kargo trafiğinin artmasıyla, 
ticaret hacminin iki katına 
çıkması bekleniyor.

3 BİN KİŞİYE 
İSTİHDAM 

SAĞLAYACAK
110 bin metrekare kapalı 
alana sahip terminal binası 
inşa edilen havalimanında, 
40 uçak kapasiteli 217 bin 
metrekarelik apron, 62 bin 
metrekarelik kargo apronu 
ve 56 bin metrekarelik genel 
havacılık apronu bulunuyor. 
Havalimanının doğrudan ve 
dolaylı olarak 3 bin kişiye is-
tihdam sağlaması, Mersin 
ve Adana başta olmak üzere 
çevre illere ekonomi, ticaret 

ve turizm açısından büyük 
fayda getirmesi öngörülüyor.
Hava taşımacılığı ile özellik-
le acil ve kritik malzemele-
rin zamanında teslimatının 
sağlanması, tedarik zincir-

lerinin kesintisiz işlemesine 
yardımcı olacak. Yerel iş-
letmelerin küresel pazarlara 
entegrasyonu kolaylaşacak, 
ihracat potansiyelleri arta-
cak.

TÜRKİYE’NİN 58’İNCİ HAVALİMANI! TÜRKİYE’NİN 58’İNCİ HAVALİMANI! 
ÇUKUROVA ULUSLARARASI ÇUKUROVA ULUSLARARASI 
HAVALHAVALİİMANI AÇILDIMANI AÇILDI

Başkan Tuncer, sahada devam Başkan Tuncer, sahada devam 
eden çalışmaları yerinde inceledieden çalışmaları yerinde inceledi
Mezitli Belediye Başkanı Ah-
met Serkan Tuncer, Mezitli’de 
yaşayan vatandaşların konforu 
ve yaşam kalitesini artırmak 
amacıyla sahada sürdürülen 
altyapı, üstyapı, çevre düzen-
lemesi çalışmalarını sahada 
bizzat inceleyerek ilgili mü-
dürlüklerden bilgi aldı. Mezitli 
Belediyesi olarak, vatandaşla-
rın memnuniyetini ve şehrin 
kalkınmasını sağlamak adına 
çalışmaların aralıksız sürdü-
rüldüğünü dile getiren Başkan 
Tuncer, “Mezitli’nin daha ya-
şanabilir bir kent haline gelme-
si için çaba göstermeye devam 
edeceğiz” dedi.
Başkan Tuncer’in ilk durağı, 
Park ve Bahçeler Müdürlüğü 
tarafından yenileme çalışmala-

rı son hızla devam eden ve çok 
yakında vatandaşlara yeniden 
açılacak olan Soli Pompeipo-
lis Parkı oldu. Başkan Tuncer, 
yenilenen yüzüyle Mezitli’ye 
değer katacak olan parkın son 
durumu hakkında ilgili mü-
dürlükten bilgi aldı. Başkan 
Tuncer’in bir sonraki durağı, 
Fen İşleri Müdürlüğü tarafın-
dan Eski Mezitli Mahallesi’nde 
yürütülen asfalt çalışması oldu. 
Kırsal ve merkez mahallelerde 
devam eden yol çalışmalarıyla 
ilgili de bilgi alan Başkan Tun-
cer, yol çalışmalarına büyük 
önem verdiklerini ifade etti. 
Mezitli’de altyapı ve üstyapı 
projelerinin hız kesmeden de-
vam edeceğini belirtti.

Akdeniz Belediyesi’nin, 
‘Bağlarbaşı Karası’ olarak 
bilinen, Türkiye’de en erken 
hasat edilen siyah incirini 
tanıtıp marka değerini art-
tırmak hedefiyle ilk kez dü-
zenlediği “1’inci Bağlarbaşı 
İncir Festivali” büyük bir 
coşku ve yoğun katılım altın-
da gerçekleşti. Türkiye’de, 
en erken hasadın yapıldığı, 
incir üretimi ve ihracatın-
da önde gelen Bağlarbaşı 
Mahallesi’nde düzenlenen 
“Akdeniz Belediyesi 1’inci 
Bağlarbaşı İncir Festivali” 
görkemli bir organizasyonla 
gerçekleşti. Kültür ve Sosyal 
İşler Müdürlüğü koordine-
sindeki festivalde, ödüllü en 
güzel incir yarışması düzen-
lendi; ses sanatçıları Kadir 
Çat ve Özlem Taner şarkı-
larıyla meydanı coşturdu. 
Çocuklar için aktivite alan-
larının hazırlandığı, konuk-
lara yöresel ürünlerin ikram 
edildiği incir festivaline, Ak-
deniz Belediyesi Eş Başkan-
ları Nuriye Arslan ve Hoşyar 
Sarıyıldız, Mersin Milletve-
kili Ali Bozan, DEM Parti il 
ve ilçe yöneticileri, belediye 

başkan yardımcıları, meclis 
üyeleri, mahalle muhtarları, 
Bağlarbaşılı incir üreticileri, 
şehir içi ve dışından gelen 
çok sayıda konuk ile 7’den 
70’e yüzlerce vatandaş ka-
tıldı.
Festivalin, Bağlarbaşı Karası 
incirinin yerel ve ulusal tanı-
tımına ciddi katkı sağlayaca-
ğını vurgulayan Eş Başkan 
Nuriye Arslan; “Bağlarba-
şı’nda faaliyet gösteren üre-
ticilerimizin ana geçim kay-
nağı olan bu kıymetli ürünün 
önemine dikkat çekmek, 
katma değerinin artması ve 
markalaşması sayesinde, 
ülke ve dünya pazarlarında 
daha çok tercih edilmesi he-
defiyle incir festivaline bü-
yük önem veriyoruz” dedi. 

Sözlerini; “Bizim rotamız 
halkımıza hizmet etmek-
tir” diyerek sürdüren Ars-
lan; “Akdenizli emekçinin, 
çiftçinin ürettikleri ürünle-
ri hem ülkemizde, hem de 
kentimizde tanıtmak için eli-
mizden gelen çabayı göstere-
ceğimizin sözünü vermiştik. 
Seçimden bugüne halkımız-
la iç içeyiz. İki hafta önce 
de Esenli Mahallemizde 
üzüm festivalimizi coşkuyla 
gerçekleştirdik. Bugün de 
Bağlarbaşı’nda siyah incir 
festivalinde bir aradayız. 
Türkiye genelinde siyah in-
cirin ilk yetiştiği yer burası. 
Bölgemizi dünyaya tanıtmak 
için elimizden geleni ya-
pacağız” şeklinde konuştu. 

Akdeniz’in ilk incir festivali 7’den 70’e Akdeniz’in ilk incir festivali 7’den 70’e 
büyük bir coşku ve katılımla gerçekleştibüyük bir coşku ve katılımla gerçekleşti

https://www.milliyet.com.tr/haberleri/turkiye
https://www.milliyet.com.tr/haberleri/havalimani
https://www.milliyet.com.tr/haberleri/havalimani
https://uzmanpara.milliyet.com.tr/euro-kuru/
https://www.milliyet.com.tr/haberleri/istihdam
https://www.milliyet.com.tr/haberleri/istihdam
https://www.milliyet.com.tr/ekonomi/
https://www.milliyet.com.tr/hava-durumu/
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MERSİN’de 30 Ağustos Zafer 
Bayramı, Cumhuriyet Mey-
danı’nda düzenlenen törende 
coşku içerisinde kutlandı. 30 
Ağustos Zafer Bayramı’nın 
102’nci yıl dönümü nedeniy-
le Cumhuriyet Meydanı’nda 

tören gerçekleştirildi. Töre-
ne, Vali Ali Hamza Pehlivan, 
Tuğamiral Aziz Bakıoğlu, 
Büyükşehir Belediye Baş-
kanı Vahap Seçer, milletve-
killeri, askeri erkan, gaziler, 
sivil toplum kuruluşlarının 

temsilcileri ve öğrenciler ka-
tıldı. Törende, Vali Pehlivan, 
Tuğamiral Bakıoğlu ve Baş-
kan Seçer’in Atatürk büstüne 
çelenk sunumlarının ardından 
saygı duruşu ve İstiklal Marşı 
eşliğinde Türk bayrağı gön-

dere çekildi. Vali Pehlivan, 
Tuğamiral Bakıoğlu ve Baş-
kan Seçer, askeri ciple törene 
katılanların bayramını kutla-
dı. Daha sonra Kültür Merke-
zi’nde tebrikler kabul edildi. 
Öğrencilerin şiir okuduğu tö-

rende jandarma komandoları 
zeybek oyunu, Büyükşehir 
Belediyesi Halk Oyunları eki-
bi gösteri sundu. Tören, bay-
rak flama grubu, askeri birlik, 
gaziler ve sporcu gençlerin 
tören geçişiyle sona erdi.

Mersin’de 30 Ağustos Zafer Mersin’de 30 Ağustos Zafer 
Bayramı coşkuyla kutlandıBayramı coşkuyla kutlandı

Sürdürülebilir ulaşımın 
sağlanabilmesi için,  sürdürülebilir 
kent içi ulaşım planlaması, toplu 
taşıma ağının güçlendirilmesi, yaya 
ve bisiklet altyapısının geliştiril-
mesi, raylı sistem ve elektrikli araç 
kullanımının teşvik edilmesi gerek-
tiğini söyleyen Mersin Büyükşehir 
Belediyesi Ulaştırma Daire Baş-
kanı Ersan Topçuoğlu DÜNYA’ya 
açıklamalarda bulundu. Mersin 
Büyükşehir Belediyesi Ulaştırma 
Daire Başkanı Ersan Topçuoğlu, 
Büyükşehir Belediyesi’nin çevre 
sürdürülebilirliğini, adaleti ve or-
tak zenginliklerinin geliştirilmesi-
ni temel alan bir yaklaşımla faali-
yetlerini sürdürdüklerini kaydetti. 
Türkiye’de ilk Afet Ulaşım Master 
çalışmalarının, Mersin Büyükşehir 
ile başladığını söyleyen Topçuoğ-
lu, “ Mersin Büyükşehir,  Mersin 
Ulaşım Master Ana Planı’na nüfusu 
100 binin üzerinde olan 4 merkez 
ilçenin dışında Erdemli, Silifke ve 
Tarsus’u da dâhil etti. Öte yandan 
deprem sonrası kentte oluşan göç ile 
araç sayısının çoğalması ve trafik 
yükünün artması nedeniyle ileride 
oluşabilecek problemleri de düşü-
nen Mersin Büyükşehir, Türkiye’de 
ilk Afet Ulaşım Master çalışmala-
rını da başlattı” dedi.  Mersin Bü-
yükşehir Belediyesi ‘nin Mersin’in 
2029’a kadar toplu taşıma araç ih-
tiyacının tamamını karşıladıkları-
nı  vurgulayan Topçuoğlu, “Mersin 
Büyükşehir Belediyesi,  filosuna 
kazandırdığı 272 adet karbon salı-
nımının önüne geçen, doğalgazlı, 
çevre dostu CNG’li ‘Limon’ otobüs-
ler ve önümüzdeki süreçte filosuna 
kazandıracağı elektrikli otobüsler 
ile modern, çevre dostu, konforlu 
ve vatandaşların her türlü ihtiyacını 

karşılayacak kalitede toplu taşıma 
hizmeti sunuyor” diye konuştu. 
Kentte temiz çevre ve yeşil doğa 
için vatandaşlarla el ele vererek, 
çevre konusunda daha duyarlı ve 
bilinçli hareket ettiklerini söyleyen 
Topçuoğlu,  bu yönde çalışmalara 
imza atan Büyükşehir’in, merkez 
ilçelerdeki 96 adet akıllı kavşak ile 
günlük ortalama 7 bin 900 litre ya-
kıt tasarrufu ve günde 7 ton karbon 
salınımının azaltılmasını sağla-
dıklarını dile getirdi.  Topçuoğlu,“ 
Trafik yoğunluğunu en aza indire-
cek ve araçların bekleme süresini 
kısaltacak olan yeni sinyalizasyon 
sistemlerini kent genelinde, özel-
likle yeni açılan ve revize edilen 
caddelerde uygulamaya alan Mer-
sin Büyükşehir, bunların yanı sıra, 
kentteki 54 noktada solar (güneş) 
sistemi ile çalışan Çevreci Akıllı 
Durak uygulaması sayesinde sürdü-
rülebilir kalkınmaya katkı sağlıyor” 
ifadesini kullandı. 

“Bisiklet yolları büyük önem arz 
ediyor”

Kent genelinde yeni açılan veya 
revize edilen caddelerde ve katlı 
kavşak projelerinde bisiklet yolla-
rına da yer veren Büyükşehir’in, bu 
kapsamda merkez 4 ilçeyi birbirine 
bağlayan Doğu-Batı bisiklet ulaşım 
ağını da yaptıklarına atıfta bulunan 
Topcuoğlu, “Son 4 yıl içerisinde fo-
sil yakıtların tüketiminin azalması 
ve toplum sağlığına da katkı sağ-
laması açısından, Tarsus, Erdemli 
ve Anamur ilçeleri de dahil olmak 
üzere 148 kilometre modern bisik-
let yolları yapıldı ve vatandaşlar bu 
yollardan kesintisiz olarak faydala-
nıyor” dedi.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti Başkanı 
Rüstem Kaya Tepe, Başkan Yardımcısı 
Fahriye Kutlay Şenyurt, Sayman Üye 
Abdullah Biçer, Yönetim Kurulu üyele-
ri Oğuz Topaçoğlu ve Selahittin Özboz-

kurt, Basın İlan Adana Bölge Müdürü 
Dr.Çetin Oranlı ve çalışma arkadaşları-
nı ziyaret ettiler. Ziyarette sektörümüze 
yönelik fikir alış verişinde bulunularak 
sorun ve çözüm önerileri konuşuldu.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti Baş-
kanı Rüstem Kaya Tepe, Başkan 
Yardımcısı Fahriye Kutlay Şenyurt, 
Sayman Üye Abdullah Biçer, Yöne-
tim Kurulu üyeleri Oğuz Topaçoğlu 

ve Selahittin Özbozkurt, Çukurova 
Gazeteciler Cemiyeti’ni ziyaret ede-
rek TGF genel başkan vekili ve ÇGC 
başkanı Cafer Esendemir’e geçmiş 
olsun ziyaretinde bulundular.

Ulaştırma Daire Başkanı Ersan Topçuoğlu:
“Mersin “Mersin 
Büyükşehir’in Büyükşehir’in 
çalışmaları, çalışmaları, 
sürdürülebilir sürdürülebilir 
kalkınmaya katkı kalkınmaya katkı 
sağlıyor”sağlıyor”
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Akdeniz’e olan 324 kilometrelik 
kıyı şeridi, sahip olduğu doğal gü-
zellikler, tarihi değerler ve kültürel 
zenginlikleri ile ülkenin büyük re-
zerv potansiyeline sahip Mersin’in 
bu değerlerini öne çıkartmakta 
yeteri kadar başarılı olamadığına 
dikkat çeken Mersinli Turizmciler, 
Mersin’in turizm alanında zengin 
bir kent olduğunu doğru yatırım-
larla daha fazla gelişeceğini söy-
ledi. Mersin’in turizmde hak ettiği 
yere ulaşması için öncelikle yarım 
kalan projelerin tamamlanması ve 
yeni projeler üzerinde çalışmaların 
yapılması gerektiğini belirten Mer-
sin Turizm İşletmecileri Derneği 
(MERTİD) Yönetim Kurulu Baş-
kanı Hamit İzol, Türkiye Seyahat 
Acentaları Birliği (TÜRSAB) Baş-
kanlık Başdanışmanı Numan Ol-
car ve Mersin Üniversitesi Turizm 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Ahmet 
Atasoy, konuyla ilgili DÜNYA’ya 
değerlendirmelerde bulundu.

Turizmde de sürdürülebilirlik 
çok önemli”

Türkiye Seyahat Acentaları Bir-
liği (TÜRSAB) Başkanlık Baş-
danışmanı Numan Olcar, Mersin 
Büyükşehir Belediyesi’nin, Oda 
Borsa STK ve Üniversitelerin or-
tak hareket ederek Mersin’in tu-
rizm, tarım ve lojistik alanlarında 
daha fazla gelişmesi için projeler 
geliştirdiğini belirtti. 2005 yılında 
başlayan RİS projesinin, Mersin’in 
turizmle olan varlığını ortaya çı-
kardığını aktaran Olcar, “Turizm 
alanında yapılan çalışmalar, Mer-
sin’in uluslararası bir fuarda yer 
almasını sağladı ve 17 kurvaziyer 
gemilerini Mersin’de ağırladı. Bu 
nedenle, Mersin organize bir şekil-
de hareket edildiğinde turizm de 
başarılı olacaktır. 
Her projede olduğu gibi turizmde 
de sürdürülebilirlik çok önemli, 
ne yazık ki turizm için sürdürüle-
bilirlik çalışmaları yok. Turizmin 

sürdürülebilir olması için kentin 
idaresinin buna sahip çıkması 
gerekiyor. Bu nedenle Mersin şu 
anda turizmde beklentilerini karşı-
layamıyor. Ayrıca, 52 kilometrelik 
Çeşmeli-Erdemli-Silifke-Taşucu 
Otoyolu Projesi’nin kentin diğer 
yatırımları gibi gecikmeden yapıl-
masını istiyoruz. Mersin – Antalya 
yolunda ‘25 km kaldı’ deniliyor 
fakat çalışmalar tamamlanmadı. 
Kentin turizmi ve ulaşımı için 
önem taşıyan bu yolun açılmasını 
bekliyoruz.

“Mersin’e geçen yıl ve bu yıl 
toplam 73,190 turist geldi”

Mersin’e geçen yıl ve bu yıl toplam 
73 bin 190 turistin geldiğini dile 
getiren Mersin Turizm İşletmeci-
leri Derneği (MERTİD) Yönetim 
Kurulu Başkanı Hamit İzol’da 
Mersin’deki turizm çeşitliliğine 
dikkat çekerek “İnanç Turizmi, 
Yayla Turizmi, Gastronomi, Av 

Turizmi, Kültürel Turizm, Kum 
Deniz Güneş, Yat Turizmi, Üçün-
cü Yaş Turizminin yanı sıra son 
yıllarda yapılan kongre merkezleri 
ile artık bir kongre şehri olarak ön 
plana çıkıyoruz” dedi. Ziyaretçile-
rin Mersin’e sadece güneş ve deniz 
için gelmediğini, aynı zamanda 
zengin tarihi, çeşitli kültürü, lez-
zetli yemekleri, güzel doğası ve 
çok sayıda açık hava etkinliği için 
de geldiklerine vurgu yapan İzol, 
bu zengin çeşitliliğin festivallerle 
ve sosyal medya aracılığıyla tanı-
tılması gerektiğini söyledi. 
Mersin’in gastronomi turizmi po-
tansiyeline de değinen Hamit İzol, 
ulaşım ve konaklama sektörlerinin 
yatırımlarının yanı sıra kentteki 
restoran ve kafe sektörlerinin de 
sürdürülebilir gelişiminin sağlan-
ması gerektiğini vuruladı. İzol, 
“Binlerce yıllık geçmişe dayanan 
özgün yemek kültürü ile gastrono-
mi alanında yüksek katma değer-
li ürünlere sahip kentlerden biri 

olan Mersin’in bunu kanıtlaması 
önemlidir. Kent mutfağımız çeşitli 
medeniyetlerin izlerini taşır. Sahip 
olduğumuz bu kültürel değerleri 
etkili bir şekilde sunabilmek adı-
na restoran ve kafe sektörlerinde 
önemli bir değişim ve dönüşüm sü-
reci başlatmalıyız” dedi. Mersin’le 
özdeşleşen ürünler için coğrafi işa-
ret tescili aldıklarını belirten ve 21 
ürünün ülke çapında tescil edilip 
koruma altına alındığını ifade eden 
İzol, “Ancak bu yeterli değil. Ken-
timizin gastronomi alanında sahip 
olduğu değerleri, gelen misafirlere 
nitelikli bir hizmet anlayışıyla sun-
mamız çok önemlidir. Bu konuda, 
dünyanın en iyi yemek yerlerini 
örnek alarak hareket etmeliyiz. Bu 
çerçevede, geleneksel misafirper-
verlik anlayışımızı nitelikli hizmet 
sunumu ile birleştirecek biçimde 
Mersin lezzetlerini sunacak yeni 
işletmeler kurmalıyız” diye konuş-
tu.

“Çeşmeli-Taşucu otoyolu 
tamamlanmalı”

Erdemli ve Silifke gibi turizm-
de öncü ilçelerin daha fazla turist 
çekebilmesi için Çeşmeli-Taşucu 
Otoyolunun tamamlanması gerek-
tiğini belirten İzol, “Erdemli ve 
Silifke ilçelerinde turist talebiyle 
birlikte konut projelerinde önemli 
bir artış var. Bu noktada, konuk-
larımızın kent merkezine kolayca 
ulaşabilmelerini sağlamak için 
ulaşım ağlarını geliştirmeliyiz. Tu-
ristlerle birebir temas kuracak olan 
toplu taşıma ve taksiler de hizmet 
içi eğitimden geçmelidir. Ek ola-
rak, şehir içi demiryolu hattı batıya 
genişletilebilir ve deniz yolu sefer-
leri düzenlenebilir, bu da kent içi 
ulaşım kalitesini artırabilir. Şehir 
merkezinde inşa edilen metronun 
turist potansiyelini artıracağına 
inancımız tam, ancak ilerleyen 
süreçte Silifke-Erdemli hattına 

bağlanması bekleniyor” açıklama-
larında bulundu.

“Ulusal ve uluslararası 
platformlarda tanıtılmalı”

Mersin Üniversitesi Turizm Fakül-
tesi Dekanı Prof. Dr. Ahmet Ata-
soy ise Mersin’in sahip olduğu kül-
türel, tarihi ve doğal zenginliklerin 
ulusal ve uluslararası platformlar-
da etkin bir şekilde tanıtılması ge-
rektiğini söyledi. Atasoy, “Bunun 
için modern pazarlama teknikleri 
ve dijital platformlar kullanılma-
lıdır. Kent merkezinde ve ilçelerde 
turistik altyapı iyileştirilmeli, otel 
kapasiteleri arttırılmalı ve konak-
lama seçenekleri çeşitlendirilme-
lidir. Ayrıca turistlerin kolayca 
ulaşabileceği ulaşım ağları güçlen-

dirilmelidir. Mersin’in zengin kül-
türel mirası ve tarihi yapıları ko-
runmalı ve turistlere doğru şekilde 
tanıtılmalıdır. Bu kapsamda tarihi 
alanlar restore edilmeli ve müze-
ler güçlendirilmelidir. Mersin’in 
sahip olduğu termal kaynaklar ve 
sağlık turizmi potansiyeli değer-
lendirilmeli, bu alanlarda altyapı 
ve hizmet kalitesi arttırılmalıdır. 
Mersin’in yöresel lezzetleri ve 
mutfağı tanıtılmalı, gastronomik 
turlar düzenlenmeli ve yerel ürün-
lerin pazarlanması desteklenmeli-

dir” ifadesini kullandı.
Mersin’in kırsalında üretilen yerel 
ürünlerin ve yöresel yemeklerin 
turistlere sunulmasını, yerel eko-
nominin güçlenmesine ve turiz-
min yerel ekonomisine katkısının 
artmasına yardımcı olacağını, 
bu durumunda kırsalda turizmin 
sürdürülebilirliğini destekleye-
ceklerini sözlerine ekleyen Aksoy, 
“Kırsal turizm faaliyetlerinin do-
ğal çevreye minimum etkiyle ya-
pılabilmesi için doğal kaynakla-
rın korunması büyük önem taşır. 
Korunan alanların belirlenmesi 
ve ziyaretçi yoğunluğunun kont-
rol altında tutulması, ekosistemle-
rin zarar görmesini önler. Kırsal 
turizm projelerinde yerel halkın 
aktif katılımı ve bu halkın turizm 

gelirlerinden adil bir şekilde yarar-
lanması sağlanmalıdır. Köy halkı 
turizm faaliyetlerine dahil edilme-
li, iş imkanları ve gelir kaynakları 
oluşturulmalıdır. Mersin’in zengin 
kültürel mirası, kırsal turizmde 
büyük bir potansiyele sahiptir. 
Antik kalıntılar, geleneksel el sa-
natları, yerel festivaller ve folklo-
rik etkinlikler turistler için çekici 
olabilir. Bu mirasın korunması ve 
doğru şekilde tanıtılması, turizm 
faaliyetlerinin sürdürülebilirliğini 
sağlar” dedi. 

MERSİNLİ TURİZMCİLER: MERSİN TURİZMİ 
DOĞRU YATIRIMLARLA DAHA FAZLA GELİŞECEK

Mersin’de şeftali üreticilerinin 
sorunları hakkında konuşan Mer-
sin Ziraat Odası Yönetim Kurulu 
Başkanı Musa Yılmaz, “Şeftali 
dalında 10 TL. Bahçeden hasat 
edilip merkeze gelinceye kadar her 
şeyin bir maliyeti vardır. Ama bir 
markete şeftaliyi halden kaça aldı-
ğını sorduğumda fiyatının 24 lira 
olduğunu ve markette 49,90’a sattı-
ğını söyledi. Esnaf, 12 ay boyunca 
buna emek veren, alın teri döken 
ve para harcayan çiftçiden daha 
fazla kazanıyor” dedi. Üretici-
nin girdi maliyetlerinin her geçen 
gün arttığını dile getiren Yılmaz, 
şeftali üreticilerinin sıkıntılarını 
gündeme taşıdı. Şeftalinin tarla ve 
market fiyatları arasında fiyat far-
kının yüksek olduğunu söyleyen 
Yılmaz, “Şeftali dalında 8-10 lira 
civarında, bugün üretim maliyeti-
miz 7 TL’dir. Çiftçiyi nasıl tarımda 

tutacağız? Üretici kazanmazsa üre-
tim devam etmez ve üretici üretim-
den uzaklaşır. Çiftçi toprağını ekip, 
dikmiyorsa burada bir sorun vardır. 
Çiftçilikte yaş ortalaması 55’in üs-
tüne çıktı. Genç nüfusu tarımda tu-
tamıyoruz. Bu durum ülkemiz açı-
sından için iyi değil” diye konuştu.

“Fahiş fiyatların denetimi için 
Tarım ve Orman Bakanlığı 

komisyon oluşturmalı”
Fahiş fiyatların denetimi için Ta-
rım ve Orman Bakanlığınca ko-
misyonun kurulması gerektiğini 
vurgulayan Yılmaz, “ Yaş meyvede 
fire fazla olur bunu anlarız, bakli-
yatla meyve sebze bir değildir. Bu 
duruma yetkililerin bir çalışma 
yapmasını istiyoruz” dedi.  Meyve 
suyu fabrikası sahiplerinin çiftçi-
yi rahatlatacak şekilde taban alım 
fiyatı belirlenmesi gerektiğini de 

kaydeden Yılmaz, çiftçinin üretim 
maliyetlerinin de hesaba katılması 
gerektiğini söyledi. Geçmiş yıl-
larda bundan 8-10 yıl önce bu fir-
malar bizim bölgemize girdiğinde 
belli bir fiyat oluşurdu, bir rekabet 
koşulu vardı piyasada. Her firma 
kendi ihtiyacını karşılaya bilmek 
için zaman zaman fiyat artırımına 
giderdi. Bu da çiftçinin ayakta kal-
masını ve ikinci sınıf ürününü bile 
üretim maliyetinin üzerinde sat-
masına olanak sağlardı. Bu firma-
lar maalesef tekelleştiler, çiftçinin 
ürettiği ürünü istedikleri fiyata alı-
yorlar. Biz satışların o fabrikalara 
para kazandırmayacak koşullarda 
gerçekleşmesini de istemiyoruz. 
Biz diyoruz ki meyve suyu üretim 
maliyetleri hesaplanarak, üzerine 
çiftçi karı da eklenip ondan sonra 
fiyatların oluşturulmasını istiyo-
ruz. Biz hakkımızı istiyoruz, alın 
terimizi istiyoruz” dedi.

“Sebze ve meyvede fahiş 
fiyatlar kontrol edilmeli” 

Mersin Arı Yetiştiricileri Birliği 
Başkanı Adem Kurt, piyasada bal 
adı altında glikozla üretilen ürün-
lerin arıcılık sektörünü olumsuz 
etkilediğine ve bu ürünleri piya-
saya sürenlere caydırıcı cezalar 
verilmesi gerektiğine dikkat çek-
ti.
Mersin Arı Yetiştiricileri Birli-
ği olarak, arı gen kaynaklarının 
korunması, geliştirilmesi, yay-
gınlaştırılması ve pazarlanması 
konusunda çalışmalara devam 
ettiklerini belirten Adem Kurt, 
sektörde yaşanan sıkıntılar hak-
kında şöyle konuştu: “Market raf-
larında 1 kilogramlık balların pi-
yasanın çok altında cüzi fiyatlarla 
satıldığını görüyoruz. Bunların 
bal ile alakası yoktur, glikoz ile 
üretilen ürünlerdir. Tüketicilere 
tavsiyemiz gerçek bal alacaklarsa 
mutlaka üretici birlikleri ve üreti-
ciler üzerinden ürüne ulaşmaları-
nı tavsiye ediyorum. Arı olmazsa 
üretim olmaz, tarım olmaz. Son 
yıllarda yaşanan kuraklıklar Mer-
sin genelinde arıcılığın gelişmesi-
ni engelleyerek, baldan aldığımız 
verimi düşürmektedir” dedi. Kurt 

ayrıca arıcılık sektöründe yaşa-
nan bir diğer sorunun ise üretilen 
balların pazarlama noktasında 
altyapının eksikliğinden kaynak-
landığını vurguladı.
Adem Kurt, iklim koşulları göz 
önüne alındığında Mersin’in 0 
rakımdan 2 bin 500 3 bin rakıma 
kadar arıcılığın yapıldığı bir yer 
olduğunu, aynı zamanda ilin kış-
latma bölgesi olduğu için Türki-
ye’deki arıcılığın yüzde 60’ını mi-
safir edebilecek bitki örtüsüne ve 
iklime sahip olduğunu kaydetti. 
Mersin’inin tarım ve hayvancılık 
alanında da avantajlı olduğunu, 
arıcılık ve arı sayısında ise Türki-
ye’de dördüncü sırada yer aldığını 
söyleyen Kurt, “Mersin birçok 
ürün çeşidinin olduğu iklime sa-
hiptir. Kış döneminin en fazla 
iki ay sürmesi sebebiyle 10 aydır 
faal durumda olan arılar hem po-
len hem de bal açısından üretime 
açıktır. Polen üretimi yılın mev-
simine göre değişir. Geçen yıl 
100 ton civarında polen üretimi 
gerçekleşti. Bu yıl ki polen üreti-
minde ise ciddi düşüşler yaşandı” 
diye konuştu. 

Glikozla üretilen ballar arıcılık 
sektörünü olumsuz etkiledi“Tekstil ürünlerinde üretim ve tüketim 

süreçleri ekolojik sorunlara neden oluyor”

Sevgi, insan hayatında vazgeçilmez bir kavram olup, 
bireylerin varoluşunu anlamlandıran, hayata anlam 
katan, sosyal bağlar kuran ve insanları birbirine yak-
laştıran derin bir duygu olarak karşımıza çıkar. Sevgi, 
sadece insanlar arasında değil, aynı zamanda hayvanla-
ra, doğaya ve tüm canlılara duyulabilecek bir duygudur. 
Bu bağlamda, sevgi kavramını genişleterek hem insan 
ilişkilerinde hem de insan-hayvan ilişkilerinde nasıl bir 
rol oynadığını inceleyelim.
Sevgi:
Evrenin Temeli….
Sevgi, kâinatın temel taşlarından biri olarak kabul edi-
lir. Platon’un “Symposium” adlı eserinde belirttiği üze-
re, sevgi insanı iyiye, güzele ve hakikate yönlendirir. 
Bu bağlamda sevgi, sadece romantik bir duygu değil; 
aynı zamanda insanları yüceltici, motive edici, insanlık 
hâlini geliştiren bir öğe olarak öne çıkar. Sevgi sayesin-
de insanlar, daha yüksek bir ahlaki seviyeye ulaşabi-
lir, birbirlerine destek olabilir ve toplumsal dayanışma 
oluşturabilirler.
Sevgi ve İnanç İlişkisi….
Dinlerde sevgi kavramı, insan ilişkileri kadar Tanrı ile 
olan ilişkilerde de önemli bir yer tutar.
Hz. İsa’nın “Birbirinizi sevin” ifadesi ve Hz. Muham-
med’in (s.a.v) “Birbirinizi sevmedikçe iman etmiş sa-
yılmazsınız” sözü, sevginin sadece insanlar arasında 
değil, aynı zamanda insanı yaradanla da bağlayan bir 
güç olduğunu ortaya koyar
Sevgi, inançların temelini oluşturur ve manevi dünya-
da önemli bir rol oynar. Bu bağlamda, sevgiyi sadece 
insanlarla sınırlı tutmak, sevginin gerçek derinliğini 
azaltan bir yaklaşım olabilir. Sevgi, insanın kendisiyle, 
çevresiyle ve tüm yaratılışla olan ilişkisini besleyen bir 
duygu olarak ele alınmalıdır.
İnsan-Hayvan İlişkisi ve Hayvan Sevgisi….
İnsanın doğası gereği sevgi dolu bir varlık olduğuna 
inanılır. Bu sevgi, sadece insanlar arasında değil, tüm 
yaratılış için geçerlidir.
Hayvanlar, insanların duygusal dünyasında önemli bir 
yer tutar. Onlara duyulan sevgi hem bireysel hem top-
lumsal açıdan değerlidir. Hayvanlara duyulan sevgi, 
insanların doğa ile olan ilişkisini güçlendirir, empati 
duygusunu artırır ve insanın vicdanını besler.
Yunus Emre’nin “Yaradılanı severiz, Yaradan’dan dola-
yı” sözü, bu noktada çok anlamlıdır.
Bu ifade, insanın yaratılan tüm varlıklara, yani hayvan-
lara ve doğaya da sevgi beslemesi gerektiğini vurgular. 
İnsan, Tanrı’nın yarattığı her canlıyı, onlara gösterdiği 
merhameti ve sevgiyi temel alarak sevmelidir.
Bu anlayış, insan-hayvan ilişkisini derinleştirir ve hay-
van sevgisinin ahlaki bir sorumluluk olduğunu ortaya 
koyar.
Sevgi ve Sorumluluk….
Hayvan sevgisi, sadece bir duygu değil, aynı zamanda 
bir sorumluluktur. Bir hayvanı sahiplenmek, ona bakım 
yapmak, acı çekmesine engel olmak, sağlıklı ve mut-
lu bir yaşam sürmesi için gerekli koşulları sağlamak, 
sevgiyi yalnızca kelimelerde değil, eylemlerde de gös-
terme yükümlülüğünü getirir. Bu anlamda, hayvanların 
haklarını savunmak, doğal yaşam alanlarını korumak 
ve onların refahını sağlamak da sevginin bir parçasıdır.
Sonuç olarak, sevgi, insan yaşamının merkezinde yer 
alan;
Bireyler arasındaki bağları güçlendiren, insana yüksek 
bir değer veren, Tanrı ile olan ilişkide derinlik kazandı-
ran ve tüm yaratılışa duyulan bir bağlılık olarak öne çı-
kan bir duygudur. İnsanlar, hayvanlara ve doğaya olan 
sevgilerini geliştirerek, daha merhametli, daha empatik 
ve daha sürdürülebilir bir dünya oluşturabilirler.
Sevgi, sadece insanlar arasında değil, evrende var olan 
her yaratık için bir bağdır ve bu bağ, insanlığın devamı 
için kritik bir önem taşımaktadır.

Hayvan sevgisi, 
sadece bir duygu değil.

Aynı zamanda bir 
sorumluluktur…!

Mersin Üniversitesi Güzel 
Sanatlar Fakültesi Prof. Dr. 
İlhami İlhan, modanın gü-
nümüzde, dünyayı kirlete-
rek ısınmayı tetikleyen en 
büyük sektörlerin başında 
geldiğini, tüketicilere tekstil 
üretiminin çok masum gö-
rünse de arka planında doğal 
kaynak israfından kimyasal 
atıklara kadar birçok zarar 
barındırdığını belirterek, 
alışveriş çılgınlığının ‘Sür-
dürülebilir Tekstil’ kavramı 
ile kontrol altına alınabile-

ceğini söyledi.
Sürdürülebilirlik konusun-
da bilgi ve farkındalık sa-
hibi olunması gerektiğini 
vurgulayan İlhami İlhan, 
tekstil ürünlerinin üretim ve 
tüketim süreçlerinin önemli 
düzeyde ekolojik sorunlara 
neden olduğunu kaydetti. 
İlhan, “Giyim ve ayakkabı 
endüstrileri uzun üretim ve 
tedarik zincirleri ve enerji 
yoğun üretim yöntemleri 
nedeniyle, küresel karbon 
salınımının (emisyon) yüz-
de 8-10’unu üretmekte ve 
endüstriyel atık su kirlili-
ğinin yüzde 20’sinin tekstil 
boyama ve terbiye işlemle-
rinden kaynaklandığı tah-
min edilmektedir.  Dolayı-
sıyla giyimden ayakkabıya, 
tarım filelerinden sağlık 
sektörüne kadar yaygın bir 
kullanım alanına sahip olan 
tekstil ürünlerinin üretim ve 
tüketim süreçlerinin ekolo-
jik sorunlara neden olduğu 
bilinmektedir” dedi.  
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Eskiden kalma bir alışkanlıkla en azından akşamları 
ana haber bültenlerini takip etmek gibi bir alışkanlığı-
mız var. Tıpkı çocukluğumuzda büyüklerimizin sabah 
saat 07.30 ve 13.00’te ki öğle haberlerini bekleyip takip 
ettiği gibi. Tek fark o yıllarda haberlere konu olmayan, 
ancak bugünlerde iletişiminde gelişmesiyle gizli kal-
mayan ve haberdar olduğumuz çok kötü haberlere şahit 
oluyoruz. Savaşlar, kazalar, gasplar, kavgalar, kadınlara 
yönelik şiddet ve cinayet haberleri, hayvan katliamları 
daha neler neler. Sözün özü yüz güldürecek haberlere 
hasret kaldığımız günler yaşıyoruz. Geçtiğimiz gün-
lerde gencecik bir vatandaşımızın Eskişehir’de yaptığı 
saldırı tüylerimizi ürpertti. Bıçakla beş vatandaşı yara-
layan saldırgan aynı zamanda yaptıklarını sosyal med-
yada canlı yayınlamış. Bu neyin kafası, ne ara yetişti bu 
tip insanlar? Çok üzücü, kaygı verici ve güvenliğimizi 
tehdit eden olaylar bunlar. Buna benzer olayları sıklıkla 
görür duyar olduk son zamanlarda. Bu acil çözülmesi 
gereken sosyal bir problem.

* * * * * * * *

Allah bize öyle bir ülke vermiş ki, dünyada birçok ül-
kenin arayıp bulamadığı herşey bizde fazlasıyla var şü-
kürler olsun. Bunun bir örneği de güzel Mersin’imiz. 
Denizi, akarsuları, dağı, taşı, ormanları, ovası, doğal 
zenginlikleri, genç bir nüfus ve daha neler neler. Her 
şeyimiz var da kıymetini bir türlü bilmiyoruz maale-
sef. Yeterince ve planlı bir üretim yapamadığımız için 
ekonomik olarak sıkıntılar yaşıyoruz. Kendimizin ra-
hatlıkla üretebileceği birçok ürünü dışarıdan ithal edip, 
dünyanın parasını ödüyoruz yabancılara. Yarınımızı ve 
gelecek nesillerimizi hiç düşünmüyor, zenginliklerimi-
ze sahip çıkamıyor, aksine değerlerimizi yavaş yavaş 
kaybediyoruz. Maliyetler nedeniyle para kazanamadı-
ğını, hatta zarar ettiğini söyleyen çiftçiler tarımdan bir 
bir vaz geçiyor. Üretici ürününü çok düşük fiyatlara sat-
masına rağmen biz tüketiciler kat kat fazla para ödüyo-
ruz bu ürünler için ne yazık ki. Bu da acil olarak çözül-
mesi ve denetim altına alınması gereken bir problem.

* * * * * * * *

Her yıl olduğu gibi bu yılda ormanlarımızı koruyama-
dık. Bir çok bölgede orman yangınları nedeniyle binler-
ce hektar ormanlık alanı kaybettik. Maalesef içindeki 
canlılarla birlikte küle döndü akciğerlerimiz. Ormanlık 
alanlarımıza verdiğimiz zarar bununla da kalmıyor. 
İnsanların ulaştığı her ormanlık bölge, aynı zamanda 
duyarsız vatandaşlar yüzünden çöplüğe dönmüş vazi-
yette. Bunlardan biri de Toroslar İlçesi Ayvagediği Ma-
hallesi Sinap Caddesi üzerindeki ormanlık alan. Adeta 
bölge çöp dökme alanına dönmüş vaziyette. Molozlar, 
eskimiş ev eşyaları, beton mikserlerinin döktüğü beton 
atıkları daha neler neler. Biz toplum olarak neden bu 
kadar duyarsız ve vicdansızız anlaşılır gibi değil. Ne-
den değerlerimizin kıymetini bilmez, ihanet ederiz an-
laşılır gibi değil. Kötü insanlar bunu yapıyor ama buna 
engel olan ve denetleyen bir kurum da yok maalesef. Ne 
orman yetkilileri ne de yerel yönetimler bu konuda en 
ufak bir önlem almıyor, denetlemiyor. En üzücü olan 
da bu. Daha önce de bu konuyu defalarca dile getirmiş, 
sosyal medyada da paylaşmıştım. Ancak bu konuda hiç 
bir adım atılmadı. Bu sorunu bir kez daha dile getirmiş 
olalım. Umarım ilgililer bu ve bunun gibi bölgelerde te-
mizlik yapıp koruyucu önlemler alırlar. Hepinize sağlık 
ve huzur diliyorum...

Ne oldu 
insanlığımıza?

Mersin Ziraat Odası 
Başkanı Musa Yılmaz, 
Akdeniz Meyve Sineği-
nin bölgede son 3-5 yıl-
dır çok fazla artış göster-
diğini söyledi.  Mersin 
Valisi Ali Hamza Pehli-
van’ın başkanlığında ha-
sat dönemi başlamadan 
önce toplantı ve duyu-
rular yaparak çiftçileri 
zararlılara karşı önlem 
almaları konusunda bil-
gilendirdiklerini belir-
ten Yılmaz, Çiftçilerin 
ve üreticilerin Akdeniz 
Meyve Sineği ile müca-
delede konusunda maddi 
olarak yetersiz olduğuna 
dikkat çekti. Devletin 
bu konuda tuzak dağı-
tımına yaptığı yardım 
oranını arttırmasını ve 
eğitim seminerleri ve-
rerek, çiftçilerin daha 
duyarlı hale gelmesini 
sağlamasını istedikleri-
ni belirten Yılmaz, “Ta-
rım ve Orman Bakanlı-
ğımızdan bu zararlılarla 
mücadele konusunda 
bütçe ayırmasını talep 
ediyoruz” dedi. Son 
yıllarda hava ve iklim 
şartları sebebiyle Ak-
deniz Meyve Sineğin-
de popülasyonun çok 
yükseldiğini aktaran 
Yılmaz, “Son zaman-
larda yayla kesimlerin-
de kiraz toplayamadık. 
Sinek vurdu dolayısıyla 
da çiftçi hasadını ya-
pamadı. Bütün kirazlar 
dalında kaldı. Toplana-
madığından kaynaklı-
da sinek bu meyvenin 
içeresinde hayat buldu 

ve burada üremesini art-
tırdı. Bizim korkumuz 
bugün ve yarınlarda 
hasat edeceğimiz yük-
sek bölgelerdeki şeftali 
ürünlerimiz.” dedi.  Ta-
rım Bakanlığının geç-
miş yıllarda Akdeniz 
Meyve Sineğine ayırmış 
olduğu bütçeyle tarım-
sal bölgelerde ilaçlar 
kullanıp yüzde 90 üze-
rinde verim aldıklarını 
söyleyen Musa Yılmaz, 
“Kimyasalla, zehirle bu 
zarardan kurtulmak çok 
zor görünüyor. Geçmiş 
yıllarda Tarım Bakanlı-
ğı’mızın bu konuyla ilgi-
li ayırmış olduğu bütçe-
yi bir yıl belli bölgelerde 
kullandık ve yüzde 90 
üzerinde verim aldık. Şu 
an bakanlıktan böyle bir 
bütçe söz konusu değil. 
Valilik Tarım İl Müdür-
lüğü ve belediyelerimiz 
belli bölgelerde ilaçla-
malar yaptı ama en etkili 
ilaç tamamen kimyasal 
dışı olan bu zararlıları 
cezbeden bir koku yayan 
bir ürün. Bahçelerimize 
şişelerimize asıyoruz ve 
bu hayvan o kokuya ge-
lerek o tuzağın içeresin-
de imha oluyor. Yani ta-
mamen kimyasal dışı bir 
uygulama hem meyve-
lerimizde kalıntı kalmı-
yor. Fiyat olarak yüksek 
olduğundan belli mali-
yetin yüzde 40-50’sinin 
Tarım ve Orman Bakan-
lığı tarafından karşılan-
masını istiyoruz” ifade-
sini kullandı.

Mersin Büyükşehir Belediye 
Başkanı Vahap Seçer, sokak 
hayvanlarının yaşatılması için 
hazırlanan ‘Yaşamı sahiplen, 
destek Büyükşehir’den’ kam-
panyasına ilişkin basın top-
lantısı düzenledi. Türkiye’nin 
gündemine oturan ve sokak 
hayvanlarının ‘uyutulma’ adı 
altında öldürülmesine zemin 
hazırlayan ‘Sokak Hayvanları 
Yasası’ karşısında, yaşamı sa-
hiplenmek ve sokak hayvanla-
rını yaşatmak için Büyükşehir 
olarak uzun süredir bir çalışma 
gerçekleştirdiklerini aktaran 
Başkan Seçer; yapılan çalışma-
ların kentin tüm paydaşlarıyla 
birlikte yürütülmesinin, hay-
vanların yaşatılması için son 
derece önemli olduğuna dikkat 
çekti.

Seçer’den, yaşamı 
sahiplenmek için iş birliği 

çağrısı!
Büyükşehir olarak temel amaç-
larının ‘yaşamı sahiplenmek’ 
olduğunu vurgulayan Seçer, 
“Mersin Büyükşehir Beledi-
yesi ve birimleri, aynı zaman-
da iştiraklerinin yanı sıra, ilçe 
belediyeleri, kamu kurum ve 
kuruluşları, Mersin Veteriner 
Hekimler Odası, sivil toplum 
kuruluşları, mahalle muhtar-

lıkları, organize sanayi kuru-
luşları, küçük sanayi kuruluş-
ları, özel sektör kurumları bize 
katkı yaptığı sürece, bu çalış-
manın başarıya ulaşacağını dü-
şünüyorum” diye konuştu. 
Mersin’de bulunan bütün ku-
rum ve kuruluşlara seslenen 
Başkan Seçer, “Mersin’de bu-
lunan tüm kurum ve kuruluşlar 
can dostlarımızı sahiplensinler. 
Ben Mersin Büyükşehir Be-
lediye Başkanı olarak; an iti-
bariyle tüm kurumlarımızın, 
iştiraklerimizin, tesislerimizin 
her birine en az 1 can dost sa-
hiplenme kararını şu andan 
itibaren alıyorum” müjdesini 
verdi. Belediye olarak sokak-
larda yaşayan, küpesi olmayan 
köpekleri toplayarak, bakımev-
lerinde kısırlaştırma işlemleri 
yapacaklarını ve Bakanlık veri 
tabanına kaydedeceklerini söy-
leyen Seçer, “Böylece sahipsiz 
tüm köpekleri kısırlaştırarak, 
sokaklarda yaşayan köpek sa-
yısını asgari seviyeye düşüre-
ceğiz” dedi. Büyükşehir ola-
rak sahiplendirme merkezleri 
oluşturacaklarını da duyuran 
Seçer; Merkez Kaşlı, Silif-
ke ve Bozyazı Bakımevi’nin 
her birinde bir sahiplendirme 
merkezi oluşturacaklarını ve 
yurttaşların can dostları sahip-

lenmesine katkı sunacaklarını 
ifade etti. 

Sahiplendirme dijital 
platforma da taşındı: 

‘sahiplen.mersin.bel.tr’
Sahiplendirmenin dijital plat-
formlarda da olacağına dikkat 
çeken Seçer, ‘sahiplen.mersin.
bel.tr’ sayfasını adres gösterdi. 
Sayfanın tanıtımına çok önem 
verdiklerine değinen Seçer, 
“Bu sayfaya giren yurttaşla-
rımız; sahiplenecekleri can 
dostlarımızın fotoğraflarını 

ve özelliklerini görerek tercih 
etme imkanları olacak” ifade-
lerine yer verdi. 
Bireysel olarak hayvan sahip-
lenen yurttaşlara da bir müjde 
veren Seçer, “Yurttaşlarımız, 
barınaklarımızda rehabilite et-
tiğimiz hayvanlarımızı sahip-
lensinler. Biz de hayvanların 2 
yıl süreyle günlük kuru mama 
ihtiyaçlarını belirli periyotlar-
la karşılayalım. 3 ayda bir iç 
ve dış parazit ilaçlarını uygu-
layalım. 6 ayda bir pet kuaför 
hizmeti verelim. Yılda bir kez 

kuduz aşısı uygulamasını da 
yine biz yapalım” dedi.  Mersin 
Veteriner Hekimler Odası’nın 
da bu kampanyaya destek ver-
diğini ve kentteki veteriner he-
kimlerle büyük bir adım attık-
larını kaydeden Başkan Seçer, 
“Mersin Veteriner Hekimler 
Odası’yla yaptığımız protokol 
kapsamında, bakımevlerimiz-
den sahiplenilen can dostları-
mızın veteriner hizmetlerinde, 
yüzde 25 indirim yapılacak” 
diyerek, bir önemli katkıyı 
daha duyurdu. 

“YAŞAMI SAHİPLEN 
DESTEK BÜYÜKŞEHİR’DEN”

AkdenAkdenİİz meyve z meyve 
ssİİneğneğİİyle mücadelede yle mücadelede 
bütçe ayrılmalıbütçe ayrılmalı

Çevresel faktörler, Mersin 
Körfezi’ndeki deniz kirliliğini artırdı
Mersin Körfezi’nde yaşanan 
deniz kirliliğinin son yıllar-
da giderek artış gösterdiğine 
dikkat çeken ODTÜ Deniz 
Bilimleri Enstitüsü Müdü-
rü ve ODTÜ İklim Merkezi 
Müdürü Profesör Doktor Ba-
rış Salihoğlu,
bu kirliliğin nehirler, atıksu 
tesisleri, seller, tarımsal faa-
liyetler ve geri dönüşüm te-
sislerinden kaynaklandığını 
söyledi.
Mersin’deki deniz kirliğinin 
ana sebebinin kıyısal kirli-
liklerden meydana geldiği-
ni belirten Barış Salihoğlu, 
“Denizdeki taşıtlar sebebiyle 
yüzde 10 kirlilik oluşurken, 
yüzde 90’ı kendi kıyılarımız-
dan olan girdilerdir. Özel-
likle nehirlerden yani yayılı 
kaynaklardan olan tarımsal 
veya şehirlerden olan deşarj-
lar. Tamamı arıtmadan geç-
meden denize geçmektedir. 
Bir an önce bunların azaltıl-
ması ve ileri arıtmadan geçip 
denize girmesi gerekiyor. 

Son dönemlerde özellikle İs-
kenderun ve Mersin körfez-
lerinde giderek artan deniz 
kirliliği görülmektedir. Mer-
sin Körfezi en kirli yerlerden 
biridir. Bunu bir an önce 
durdurmamız gerekiyor. Bu 
durum kesinlikle doğal çev-
renin oluşturduğu bir kirlilik 
değil tamamen insanların 
denize bıraktığı kirliliktir. 
Şehirlerde kullanılan suyun, 
kanalizasyonun arıtılmadan 
denize bırakılması, evsel 
atıklar karadaki çöplerin ne-
hirler ve seller vasıtasıyla de-
nize taşınması bunlar ana se-
beplerdir. Bu kirliliğin önüne 
geçilmesi için bir önce çalış-
malara başlanması gerekiyor. 
Çünkü Akdeniz dediğimiz 
deniz, normalde pırıl pırıl-
dır. Örneğin Karadeniz’deki 
doğal kirlilik burada yoktur. 
Ama şu anda bile Mersin 
Körfezi’nde görünürlük 1,5 
metreye düşmüş durumdadır 
” dedi.
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Alt yapısında yetiştiği TOFAŞ’ta 
Süper Lig oynamasının ardından 
bu sene MSK’ya transfer olduğunu 
ifade eden Tanışan, “Transferim hız-
lı oldu. Ştaff ve antrenörlerle güzel 
bir konuşma yaşadık. Ortak payda-
da buluştuk. Hedeflerimiz doğrultu-
sunda iyi bir noktada olduğumuzu 
düşündüm.  Bu beni mutlu etti.  İyi 
bir takım oluşturduk. Takıma çabuk 
alıştım. Herkes kısa sürede birbi-
rine uyum sağladı. Hem antrenör 
hem oyuncular birbirimize çabuk 
yakınlaşma oldu. Bu güzel bir şey. 

Bunların bizi motive edeceğini ve 
hedefimize ulaşmamız için yardım-
cı olacağını düşünüyorum” dedi. 
MSK’nın geçen sene iyi bir başarı 
yakalayarak play-offta şampiyon-
luğu olduğunu ifade eden Tanışan, 
“Bu sene de play-offta mücadele 
ederek şehrin oraları görmesini isti-
yoruz. Taraftarlarımız play-off yo-
lunda bize yardımcı olur destek verir 
ve tribünler dolarsa hep birlikte mut-
lu birlikte coşarız. Keyifli bir sezon 
olur. Herkesi maçlarımıza bekliyo-
ruz” şeklinde konuştu.

Türkiye Basketbol Süper Ligi’nde mücadele 
edecek olan Mersin Spor Kulübü’nün (MSK) 
Bolu Kampı devam ediyor. Başantrenör Can 
Sevim yönetiminde devam eden kampta 
oyuncular tam kadro yer alıyor. Kondisyonun 
yanında oyuncular teknik ve taktik çalışması-
na ağırlık veriyor.

MSK BOLU KAMPI
DEVAM EDİYOR

Toroslar Halk Eğitim Müdürlüğü 
bünyesinde görev yapan eski millî 
futbolcu Songül Altınöz’ün ye-
tiştirdiği 14 yaşındaki Asya Tan, 
Türkiye geneli yapılan tarama-
lar sonucunda U15 Kadın Futbol 
Millî takımına davet edildi. Asya 
Tan, taramalar sonucunda bu yaş 
grubunda Mersin’den seçilen tek 
isim oldu.

Antrenör Altınöz, Asya’nın mil-
li takıma seçilmesini büyük bir 
mutlulukla karşıladığını ve bu ba-
şarının diğer genç futbolcular için 
de teşvik edici olduğunu belirtti. 
Asya Tan ise millî takıma seçil-
menin kendisini hem gururlandır-
dığını hem de heyecanlandırdığını 
ifade ederek emeği geçen herkese 
teşekkür etti. (Haber Merkezi)

Mersinli futbolcu u15 
milli takımına seçildi

Türkiye Basketbol Süper Ligi’nde 
mücadele edecek olan Mersin Spor 
Kulübü (MSK) Tarsus Amerikan Ko-
leji’nde oynayan ve U17 Yıldız Erkek 
Milli Takım da forma giyen Anıl Al-
yanak ile anlaştı. 16 yaşında ve 203 
cm boyundaki Anıl Alyanak uzun 
forvet pozisyonunda forma giyiyor. 
MSK’dan transferle ilgili paylaşımda 
“Takımımız U17 Yıldız Erkek Milli 
Takım oyuncusu Anıl Alyanak ile 
anlaşmıştır. Bu anlaşmanın kulübü-
müze ve genç oyuncumuza hayırlı 
olmasını diler, MSK ailemize bir kez 
daha hoş geldin diyerek zaferlerle 
dolu bir sezon geçirmesini ve başa-

rılarımızı hep birlikte kutlamayı te-
menni ederiz” ifadeleri kullanıldı.

Anıl Alyanak MSK’da

Mersin Büyükşehir 
Belediyesi Gençlik ve 
Spor Hizmetleri Dairesi 
tarafından düzenlenen 
ve geleneksel hale gelen 
30 Ağustos Fındıkpına-
rı Zafer Kupası Futbol 
Turnuvası’nda bu yıl 
kazanan Menteş Spor 
Futbol Kulübü oldu. 
Fındıkpınarı Futbol 
Kulübü ile karşılaşan 
Menteş Spor penaltılar-
da elde ettiği üstünlükle 
turnuvadan zaferle ay-
rıldı.
Temmuz ayında baş-
layan ve 24 takımın 
yarıştığı Zafer Kupası 
Futbol Turnuvası’nda fi-
nale kalan Menteş Spor 
ve Fındıkpınarı Futbol 
Kulübü, 30 Ağustos’ta 
Zafer Bayramı’na yakı-
şır bir karşılaşma ger-
çekleştirdi. Yağan yağ-
mura rağmen oldukça 

heyecanlı bir turnuva 
gerçekleşirken,  tribün-
leri dolduran vatandaş-
lar da coşkularıyla kar-
şılaşmaya ortak oldu. 
Tribünlerin dolduğu 
karşılaşmada, her iki 
takımın taraftarları da 
alkışlar ve sloganlar eş-
liğinde maçı heyecanla 
izledi.
Fındıkpınarı Futbol Sa-
hası’nda gerçekleşen 
karşılaşmaya Cumhuri-
yet Halk Partisi (CHP) 
Mersin Milletvekili Ta-
lat Dinçer, Mezitli Be-
lediye Başkanı Ahmet 
Serkan Tuncer, Mersin 
Büyükşehir Belediyesi 
Genel Sekreter Yardım-
cıları Ali Rıza Özdemir 
ve Serdal Gökayaz, dai-
re başkanları, muhtarlar 
ve vatandaşlar katıldı. 
Menteş Spor’un birin-
ci, Fındıkpınarı Futbol 

Kulübü’nün ikinci oldu-
ğu turnuvada; Kuyuluk 
Spor üçüncü, Çavak 
Spor ise dördüncü oldu. 
Maçın ardından gerçek-
leştirilen ödül töreninde 
dereceye giren takımla-
ra ödülleri protokol üye-
leri tarafından verildi.
Ş a m p i yo n l u k l a r ı n ı 
kutlayan Menteş Spor 
oyuncusu Abdurrah-
man Türkmen, “Sene 
başından beri çok emek 
verdik, çok mücadele 
ettik. Zemin şartları 
bizi çok korkuttu ama 
gerekeni yaptık ve hak 
ettik” cümleleriyle se-
vincini paylaşırken, 
turnuvanın önemine 
değinerek, “Turnuvalar 
çok faydalı oluyor. Çün-
kü futbolcular, köylüler, 
herkes bir arada. Birlik 
beraberlik oluyor. Hem 
genç yeteneklerimiz 

ortaya çıkıyor hem biz 
başarılı oluyoruz. Mad-
di olarak da bize çok 
faydası oluyor. Emeği 
geçen herkese teşekkür 
ediyoruz” dedi.
Menteş Spor’da oyna-
yan Gökhan Şen, “3 
yıldır bunun için müca-
dele ediyoruz, 3 yıldır 
final oynuyoruz. Geçen 
yıl son dakika yediği-
miz golle penaltılarda 
kaybetmiştik. Bu bi-
zim hakkımızdı” dedi. 
Oyunculardan Mustafa 
Özdemir ise “Şampi-
yon olacağımıza adımız 
kadar emindik. Bunu 
da bugün kanıtladık. 
Gençlerimizin gelece-
ği için bu turnuvalar 
önemli” cümleleriyle 
şampiyonluklarını ve 
turnuvayı anlattı.

TFF 2. Lig Kırmızı Grupta mücadele 
eden Yeni Mersin İdman Yurdu, yeni ha-
zırlıkları kapsamında yeni transferlere 
imza attı.
Kırmızı Lacivertliler Teknik Direktör 
Okan Kopan yönetiminde sayılı günlerin 
kaldığı yeni sezona günde çift idman ya-
parak hazırlanmaya devam ediyor. Yeni 
Mersin İdman Yurdu, dış transferler ile 
kadrosunu güçlendirmek içinde çalışma-
larına özenle devam ediyor.
Kulüp son olarak Alanya Kestelspor’da 
forma giyen forvet oyuncusu İsa Güler, 
Amedspor’da forma giyen sağ bek oyun-
cusu Metin Güler, İstanbulspor’da forma 
giyen sağ ve sol açık oyuncusu Kubilay 
Köylü, Vanspor FK’da forma giyen orta 
saha oyuncusu Zafer Göktuğ Erdem ve 
Sarıyer Spor Kulübü’nde forma giyen 
stoper oyuncusu Barış Başdaş kadrosu-
na kattığını açıkladı. Kırmızı Lacivert-
liler iç transferde ise geçtiğimiz sezon 
kadroda kiralık olarak forma giyen ka-
leci Yavuz Buğra Boyar ile 2 yıllığına 
tekrar anlaşma sağlarken 2022 yılından 
bu yana kadroda yer alan orta saha oyun-
cusu Chris David ile 1 yıllık sözleşme 
yenilediğine açıkladı.

CHRİS DAVİD İSA GÜLER 

METİN GÜLER YAVUZ BUĞRA BOYAR

KUBİLAY KÖYLÜ ZAFER GÖKTUĞ ERDEM

Yeni MİY den 
transfer hamlesi

30 Ağustos Fındıkpınarı Zafer Kupası’nın 

Kazananı Menteş Spor Oldu

Mersin Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Vahap Seçer,  30 
Ağustos Zafer Bayramı do-
layısıyla düzenlenen ‘Mer-
sin Büyükşehir Belediyesi 
ve Toroslar Belediyesi 30 
Ağustos Zafer Kupası Ay-
vagediği Futbol Turnuva-
sı’nın ödül törenine katıldı. 
Turnuva’nın şampiyonu, 
2-1’lik skorla Çavuşlu’ yu 
mağlup eden Akdeniz İlçe-
si’nin takımlarından olan 
Burhanspor oldu.
Gerçekleştirilen ödül tö-
reninde dereceye giren ta-
kımlara kupaları protokol 
üyeleri tarafından verilir-

ken, turnuvanın şampiyonu 
Burhanspor’un kupası ise 
Mersin Büyükşehir Beledi-
ye Başkanı Vahap Seçer ile 
Akdeniz Belediye Eş Baş-
kanı Hoşyar Sarıyıldız ta-
rafından takdim edildi. Baş-
kan Seçer, Burhanspor’un 
şampiyonluk coşkusuna or-
tak oldu.
Ödül töreninde, Mersin Bü-
yükşehir Belediye Başkanı 
Vahap Seçer, Toroslar Bele-
diye Başkanı Abdurrahman 
Yıldız, Akdeniz Belediyesi 
Eş Başkanı Hoşyar Sarıyıl-
dız, Cumhuriyet Halk Par-
tisi (CHP) Mersin Millet-

vekilleri Gülcan Kış, Talat 
Dinçer ile Hasan Ufuk Ça-
kır, CHP Toroslar İlçe Baş-
kanı Cumali Akbaş, Meclis 
üyeleri yer aldı.
Turnuvanın ödül töreninde 
konuşan Mersin Büyükşe-
hir Belediye Başkanı Va-
hap Seçer, Fındıkpınarı 30 
Ağustos Zafer Kupası’nın 
şampiyon olan takımı ile 
Ayvagediği 30 Ağustos Za-
fer Kupası’nın şampiyon 
olan takımının 15 Eylül’de 
Akbelen Stadyumu’nda 
‘Süper Kupa’ maçı oyna-
yacaklarını söyledi. Her iki 
turnuvada toplam 42 takı-

mın mücadele ettiğini ancak 
kazananın Mersin olduğunu 
dile getiren Seçer, “Müca-
deleyi hepsi yaptı, kazanan 
Mersin oldu. Birliğimiz, be-
raberliğimiz, kardeşliğimiz 
ve huzurumuz oldu. Allah 
birliğimizi, beraberliğimizi, 
huzurumuzu daim etsin” 
dedi. Konuşmasını turnuva-
larda emeği olan tüm beledi-
ye başkanları, muhtarlar ve 
sporculara teşekkür ederek 
tamamlayan Başkan Seçer, 
ardından ise şampiyon olan 
Burhanspor’a Şampiyonluk 
Kupasını verdi.
Şampiyon Burhanspor

6 Temmuz tarihinde başla-
yıp, 31 Ağustos tarihinde 
sona eren turnuvada; To-
roslar ve Akdeniz ilçele-
rine bağlı kırsal mahalle-
lerden 18 takım mücadele 
etti. 3.’lük ve  4.’lük maçı  
Kavaklıpınar–Güzelyayla 
takımları arasında oynanır-
ken; final maçı da Çavuş-
lu-Burhanspor takımları 
arasında yapıldı. Turnuva-
nın üçüncüsü Güzelyayla, 
dördüncüsü de Kavaklıpı-
nar oldu. Turnuvanın şam-
piyonu 2-1’lik skorla Bur-
hanspor oldu.

30 AĞUSTOS ZAFER KUPASI 
AYVAGEDİĞİ FUTBOL TURNUVASI’NIN 

ŞAMPİYONU BURHANSPOR

https://www.bing.com/ck/a?!&&p=ec9e105b274ec572JmltdHM9MTcyNDg4OTYwMCZpZ3VpZD0wNmJiOTRhNy0xM2YyLTZkYTgtMGUyYy04MDBhMTJlYzZjM2UmaW5zaWQ9NTI0Nw&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=06bb94a7-13f2-6da8-0e2c-800a12ec6c3e&psq=miy+transfer+ger%c3%a7ekle%c5%9fti&u=a1aHR0cHM6Ly93d3cuc3BvcjMzLmNvbS9oYWJlci00MzcyMy1ZZW5pLU1pWWRlbi10cmFuc2Zlci1oYW1sZXNpLmh0bWw&ntb=1
https://www.bing.com/ck/a?!&&p=ec9e105b274ec572JmltdHM9MTcyNDg4OTYwMCZpZ3VpZD0wNmJiOTRhNy0xM2YyLTZkYTgtMGUyYy04MDBhMTJlYzZjM2UmaW5zaWQ9NTI0Nw&ptn=3&ver=2&hsh=3&fclid=06bb94a7-13f2-6da8-0e2c-800a12ec6c3e&psq=miy+transfer+ger%c3%a7ekle%c5%9fti&u=a1aHR0cHM6Ly93d3cuc3BvcjMzLmNvbS9oYWJlci00MzcyMy1ZZW5pLU1pWWRlbi10cmFuc2Zlci1oYW1sZXNpLmh0bWw&ntb=1
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